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NUORISORAADIN TOIMINTAKERTOMUS 2018-2019 

 
Lukuvuosikaudella 2018-2019 nuorisoraati koostui kuudesta varsinaisesta jäsenestä ja kuudesta varajäsenestä. 
Jäsenet valitaan kouluissa ja oppilaitoksissa järjestettävissä vaaleissa. Hankoniemen lukiosta valittiin puheenjoh-
taja Arthur Alén ja varapuheenjohtaja Jasmin Al-Ramahi. Ruotsinkielisestä lukiosta valittiin varsinaisiksi jäseniksi 
Hannes Gustafsson ja Emilia Sundström. Yläasteilta valittiin yhdet jäsenet suomenkieliseltä ja ruotsinkieliseltä 
puolelta. He olivat Jere Lindberg ja Axel Sarpoma. Sihteerinä toimi Ulf Wiberg, ohjaajana Taija Selin ja valmisteli-
jana Tommy Gröndahl. 
 
Kauden aikana virallisia kokouksia on pidetty kuusi. Tämän lisäksi on pidetty useita epävirallisia kokouksia, esi-
merkiksi kaavaehdotusten, kuntoradan ja muiden luonnosten kommentoimiseksi. Nuorisoraati on tyytyväinen 
saamastaan vastuusta lausuntoja koskien. Yksi epävirallinen kokous pidettiin myös Nuorten ääni-projektin voitta-
jan ja parannusehdotusten valitsemiseksi.  Kokoontumispaikkana on ollut Nuorisotyöpaja Via. 
 
Raadin jäsenet ovat osallistuneet kulttuurilautakunnan, ympäristölautakunnan, teknisenlautakunnan, 
sivistyslautakunnan ja sivistyslautakunnan suomen- ja ruotsinkielisten jaostojen kokouksiin. 
Nuorisoraadin edustajalla on kokouksissa ollut läsnäolo- ja puheoikeus. 
 
Högsandissa 12.-13.10.2018 järjestettiin nuorisoraadin ryhmäytymisleiri. Leirille osallistuivat nuorisoraadin ny-
kyiset jäsenet, ohjaaja ja sihteeri ja ohjelmassa oli toiminnan suunnittelua, lehtikirjoituksen tekeminen ja yhdes-
säoloa. 
 
Nuorisoraati järjesti 14.3.2019 klo 19.00 Hankoniemen lukion ruokailutilassa eduskuntavaalipaneelin, jossa oli 
paikalla  Birgitta Gran (vas.), Miikka Soivio (kok.), Jan Österlund (Liike Nyt) ja Joona Räsänen (SDP). Paneelissa 
haastattelijat Axel Sarpoma ja Jere Lindberg kysyivät ajankohtaisia kysymyksiä ehdokkailta ja myös yleisöllä oli 
mahdollisuus osallistua keskusteluun. Nuorisoraati sai paneelista hyvää palautetta. 
 
Nuorisoraati on kautensa aikana järjestänyt Nuorten ääni-kampanjan. Nuorten äänessä jokainen 
koulu esittelee yleishyödyllisen ehdotuksensa Hangon viihtyvyyden parantamiseksi. Tänä vuonna 
raati valitsi voittajaksi ehdotuksen tiilitehtaan puiston köysiradasta. Ehdotus oli Hankoniemen lukion ja köysirato-
ja esiteltiin yhteensä kolmessa eri ehdotuksessa. Nuorisoraadilla on parannusehdotuksia Nuorten ääni -projektin 
parantamiseksi ja tarkoituksena olisi laittaa ne käytäntöön ensi vuonna. 
 
Vuoden aikana nuorisoraati osallistui lausuntotyöhön. Muun muassa uusiin kuntoportaisiin, Stormärssanin ase-
makaavaan, asematorin kaavaan ja liikenneturvallisuuskyselyyn on pyydetty nuorisoraadilta lausuntoa. Lausun-
tojen tekemiseksi nuorisoraati kokoontui moniin ylimääräisiin kokouksiin. 
 

Nuorisoraati on lisännyt yhteistyötään vanhusraadin kanssa. Ensi kaudelle on suunnitteilla yhteisiä tapahtumia. 
Tulevaisuudessa Hangon nuorisoraati pyrkii saamaan edustusta myös maakunnalliseen nuorisovaltuustoon. 
 
 

 

Hanko 15.7.2019 
  
Puheenjohtaja Arthur Alén 

 



 

  

 
                      Sivistystoimi - Bildningsväsendet  

 

 Halmstadinkatu 7 B / Halmstadsgatan 7 B Vaihde / Växel  Email etunimi.sukunimi@hanko.fi Y-tunnus / FO-nummer 
 10900 Hanko / Hangö 019 220 31  Internet www.hanko.fi 0103166-9 

 

VERKSAMHETSBERÄTTELSE FÖR UNGDOMSRÅDET 2018 – 2019 (översättning) 
 
Under läsåret 2019 – 2019 bestod ungdomsrådet av sex ordinarie medlemmar och sex ersättare. Medlemmarna 
väljs i skolorna och läroanstalterna genom val. I Hankoniemen lukio valdes ordförande Arthur Alén och viceord-
förande Jasmin Al-Ramahi. I det svenskspråkiga gymnasiet valdes till ordinarie medlem Hannes Gustafsson och 
Emilia Sundström. I högstadierna valdes en medlem i vardera skolan. De var Jere Lindberg och Axel Sarpoma. 
Som sekreterare fungerade Ulf Wiberg, handledare Taija Selin och beredare var Tommy Gröndahl. 
 
Under perioden hölls sex officiella möten. Förutom dessa hölls flera inofficiella möten, om t.ex. Planförslag, 
kommentarer om konditionsbanan och andra utkast. Ungdområdet är nöjd med det ansvar de fått gällande utlå-
tanden. Ett inofficiellt möte hölls även gällande valet av Ung Röst-projeketets vinnande och förbättringsförslag. 
Mötesplats har varit Ungdomsverkstaden Via. 
 
Rådets medlemmar har deltagit i möten som kulturnämnden, miljönämnden. Tekniska nämnden, bildnings-
nämnden och bildningsnämndens finsk- och svenskspråkiga sektioner hållit. Ungdområdets deltagare har haft 
närvaro- och yttranderätt. 
 
I Högsand ordnades 12 – 13.102018 ett gruppläger för ungdomsrådet. I lägret deltog ungdomsrådets nuvarande 
medlemmar, handledaren och sekreteraren och programmet stod planering av verksamheten, uppgörande av 
text till tidning och samvaro. 
 
Ungdomsrådet anordnade 14.3.2019 kl. 1I9.00 en riksdagsvalspanel i matsalen i Hankoniemen lukio där Birgitta 
Gran (vänsterpartiet), Mikka Soivio (samlingspartiet), Jan Österlund (Liike Nyt) och Joona Räsänen (Socialdem. 
Partiet) var på plats. Intervjuare i panelen var Axel Saropoma och Jere Lindberg, som ställde aktuella frågor till 
kandidaterna och även publiken hade möjlighet att delta i diskussionen. Ungdomsrådet erhöll positiv feedback 
av panelen. 
 
Ungdomsrådet har under perioden anordnat Ung Röst-kampanjen. I Ung Röst har varje skola möjlighet att ge 
förslag till ett allmännyttigt ändamål för att förbättra trivseln i Hangö. I år valde rådet till sitt vinnande förslag en 
linbana i parken. Förslaget kom från Hankoniemen lukio och linbanorna presenterades i sammanlagt tre olika 
förslag. Ungdomsrådet har förbättringsförslag gällande förbättring kring Ung Röst-projektet och det är meningen 
att de tas ibruk nästa år. 
 
Under året deltog ungdomsrådet i utlåtandearbete. Om bl.a. nya konditionstrappor, Stormärsans planförslag, 
stationstorgets planering och trafiksäkerhetsförfrågan har man bett om utlåtanden av ungdomsrådet. Gällande 
utlåtandena möttes ungdomsrådet vid många extra möten. 
 
Ungdomsrådet har utvidgat samarbetet med rådet kring de äldre. Under nästa period planeras gemensamma 
händeleser. I framtiden försöker ungdomsrådet i Hangö erhålla representation även i det nationella ungdoms-
fullmäktige. 
 
Hangö 15.7.2019  
 
Ordförande Arthur Alén    


